

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 876b10

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe adopts new recommendation on judges' independence, efficiency and responsibilities

Strasbourg, 19.11.2010 – The Committee of Ministers of the Council of Europe has adopted a [Recommendation to member states on judges' independence, efficiency and responsibilities](#). It updates a 1994 recommendation, taking into account significant changes that have occurred since then.

This Recommendation enables to strengthen the protection of human rights and fundamental freedoms, as the judges' role in the exercise of their judicial functions is crucial to the protection of those rights and freedoms.

In particular, it places emphasis on the independence of every individual judge and of the judiciary as a whole, precisely to guarantee the independence of individual judges. The notion of "internal independence" which aims at protecting judicial decisions from undue internal influences is one of the main innovations of the Recommendation, which aims at safeguarding both external and internal independence.

For the first time ever, judicial "efficiency" is defined in a clear and simple manner as "the delivery of quality decisions within a reasonable time following fair consideration of the issues".

Further measures proposed concerning the selection and training of judges, their responsibility, as well as judicial ethics, are further steps towards strengthening the role of individual judges and the judiciary in general.

Le Conseil de l'Europe adopte une nouvelle recommandation sur l'indépendance, l'efficacité et les responsabilités des juges

Strasbourg, 19.11.2010 – Le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe a adopté une [Recommandation aux Etats membres sur l'indépendance, l'efficacité et les responsabilités des juges](#). Elle actualise une recommandation de 1994 en tenant compte des évolutions importantes intervenues depuis cette date.

Cette recommandation permet de renforcer la protection des droits de l'homme et des libertés fondamentales, puisque le rôle des juges dans l'exercice de leurs fonctions judiciaires est crucial pour la protection de ces droits et libertés.

Plus particulièrement, elle met l'accent sur l'indépendance de chaque juge individuel et de la justice dans son ensemble pour garantir précisément l'indépendance de chaque juge. La notion d'« indépendance interne », qui vise à protéger les décisions judiciaires de toute influence interne indue, est l'une des principales nouveautés de la recommandation, qui a pour but de garantir l'indépendance à la fois externe et interne.

Pour la première fois, l'efficacité judiciaire est définie de manière claire et simple comme le fait de « délivrer des décisions de qualité dans un délai raisonnable et sur la base d'une considération équitable des éléments ».

D'autres mesures proposées en matière de sélection et de formation des juges, de responsabilités ainsi que d'éthique judiciaire sont autant d'autres avancées visant à renforcer le rôle de chaque juge individuel et de la justice dans son ensemble.